

國立交通大學學生逕修讀博士學位作業規定

National Chiao Tung University Regulations of Direct Admission to Doctoral Program from Master's Program

96 學年度第 4 次教務會議修訂通過 (97 年 6 月 5 日)

Amended at the 4th Academic Affairs Meeting of Academic Year 2007 (5 June, 2008)

第一條 本作業規定依據教育部「學生逕修讀博士學位辦法」訂定之。

Article 1. The Regulations are stipulated in accordance with the "Regulations of Direct Admission to Doctoral Program from Master's Program" of Ministry of Education.

第二條 本校申請逕修讀博士學位學生資格如下：

一、學士班應屆畢業生（含申請提前畢業學生）具下列條件之一者：

1. 學業成績平均 85 分以上，具研究潛力者。
2. 名次在該班學生前 10% 以內，具研究潛力者。
3. 經系（所、學位學程）評定為成績優異，具研究潛力者。

Article 2. Students' qualifications for applying the admission to doctoral program are listed as follows:

1. Undergraduate students who graduate in the current academic year (including those who apply to graduate early) should meet one of the following requirements:
 - (1) Their average score reaches 85 or above, and they have evident research potential.
 - (2) Their ranks belong to the leading 10% of their classes, and they have evident research potential.
 - (3) Their grades are evaluated by their departments (institutes, or degree programs) as excellent, and they have evident research potential.

二、碩士班學生，修業期間學業成績在該班前二分之一以內，或有其他特殊情形（如發表論文）經該系（所、學位學程）評定為成績優異，並具研究潛力者。

- 2 Master students whose grades of each semester belongs to the leading half during their study period, or those who have special experiences (for example, they have published papers) and their grades are evaluated by their departments (institutes, or degree programs) as excellent, and they have evident research potential.

申請逕修讀博士學位學生，由原就讀或相關之系（所、學位學程）副教授二人以上推薦，向本校設有博士班之系（所、學位學程）申請逕修讀博士學位。

Students applying for direct admission to the doctoral program should be recommended by 2 or more associate professors or above of their

departments (institutes, or degree programs) to apply for the doctoral program.

申請者之研究潛力應由推薦者在推薦書中述明。

研究潛力及成績優異之標準各系（所、學位學程）另有規定者，從其規定。

Applicants' research potential should be described in the application in detail. If each department (institute, or degree program) has stipulated its own criteria for the research potential and excellent grade, such regulations shall instead govern.

第三條 申請者應於擬就讀博士班之系（所、學位學程）規定期限提出申請，繳交資料應包含申請表、推薦函（二封以上）、歷年成績單（含各學期名次證明）及其他著作、論文或發明等（若有）、各系（所、學位學程）其他規定文件等。

Article 3. Applicants should submit their applications before the deadline set by the doctoral program of the departments (institutes, or degree programs) to which they plan to apply for admission. The submitted applications should include one application form, letters of recommendation (2 or more), transcript for all semesters (with ranking), other articles, published papers, or inventions (if any), and other required documents by each department (institute, or degree program).

第四條 各系（所、學位學程）每學年逕修讀博士學位名額，以該系（所、學位學程）當學年度教育部核定博士班招生名額百分之四十為限。但核定招生名額不足五名者，逕修讀博士學位名額至多以二名為限。此名額應包含於當學年度教育部核定學校招生總量內。

Article 4. The quota of direct admission to doctoral program of every academic year should not be more than 40% of the admission amount of doctoral program for each department (institute, or degree program) approved by Ministry of Education. If the approved admission quota of doctoral program is less than 5, the quota of direct admission to doctoral program is 2 at most. The quota should be included in the admission quota of NCTU approved by the Ministry of Education in the same academic year.

第五條 各系（所、學位學程）逕修讀博士學位申請資料應由系（所、學位學程）相關會議審查，並在學期開始上課前由各學院相關會議複審完畢，送教務處彙總，簽請校長核定。

Article 5. All application documents of direct admission to doctoral program of each department (institute, or degree program) should be examined by related meetings. They should be re-examined by the related meetings of each College before the school beginning, and then they should be organized by Office of Education Affairs and submitted to the Principal of NCTU for approval by petitions.

第六條 核准逕行修讀博士學位學生，為本校博士班一年級錄取生。入學後之修業規定，悉依各系（所、學位學程）規章辦理。

核准逕行修讀博士學位學生，不得申請保留學籍。

核准逕行修讀博士學位之學士班應屆畢業生，在就讀前需取得學士學位。在就讀前未取得學士學位者，取消其逕修讀博士學位資格。

Article 6. Students who are approved for their direct admission to doctoral program will be enrolled as the first year Ph.D. student of NCTU. All program requirements after admission should be dealt with according to the regulations of each department (institute, or degree program).

Students admitted directly to doctoral program should not apply for deferred admission.

Undergraduate students about to graduate in the current year and admitted to doctoral program should acquire the Bachelor degree before study. Otherwise, their qualification of direct admission to doctoral program should be cancelled.

第七條 暑假中未錄取足額逕修讀博士學位研究生之系（所、學位學程），得視情況，於寒假中接受申請，並於當學年第二學期開學前由系（所、學位學程）相關會議審查完竣，以便簽請校長核定後，能於開學兩週內補行博士班註冊，更改身份。

前項之核定名額最多以補足該系（所、學位學程）當學年度逕行修讀博士學位名額之缺額為限。

Article 7. Each department (institute, degree program) can accept applications in winter vacation under the circumstance that the number of registered students who applied for direct admission to doctoral program in summer vacation is not full amount. The applications should be examined by the relevant meetings of the department (institute, degree program) before the school beginnings of spring semester in the current academic year so that the students can catch up the registration for doctoral program and change their academic status within two weeks after school beginnings if their applications are approved by the President of NCTU through petition.

The aforementioned approved quota must be limited to fulfill the vacancies of direct admission to doctoral program of the department (institute, degree program) in the current academic year at most.

第八條 碩士班逕修讀博士學位學生因故中止修讀博士學位或因未通過博士學位候選人資格考核，得檢具申請表，申請轉回碩士班就讀，經修讀博士班之同意，原就讀碩士班所屬系（所、學位學程）相關會議審查通過，並經校長核定後，得回原碩士班就讀。其在博士班之修業時間及休學紀錄不併入碩士班最高修業期限及休學紀錄內核計，重行銜接進入博士班前之修業狀況，依據原碩士班之修業規定，繼續修讀碩士學位。若在學期中核定轉回者，該學期以就讀碩士班計算。

Article 8. If a master student admitted to doctoral program stop studying, or if s/he cannot pass the Ph.D. candidate qualification examination (COM), s/he may apply to transfer back to the original master program. The student can transfer

back to the original master program if his/her application is approved by the doctoral program, approved by the related examination meeting of the department (institute, degree program) of his/her original master program, and approved by the president of NCTU. The period of study and suspension record should not be counted in the maximum period of study and suspension record of his/her master program. The student should continue the master program with the academic status before being admitted to the doctoral program in accordance with the academic regulations of original master program. If the application is approved within a semester, the semester is counted as the period in the master program.

第九條 學士班逕行修讀博士學位學生因故中止修讀博士學位或因未通過博士學位候選人資格考核，得檢具申請表，申請轉入相關系（所、學位學程）碩士班就讀，經修讀博士班之同意，申請就讀之碩士班所屬系（所、學位學程）相關會議審查通過，並經校長核定後，得轉入碩士班就讀。其在博士班之修業時間及休學紀錄不併入碩士班最高修業期限及休學紀錄內核計。若在學期中核定轉入者，該學期以就讀碩士班計算。

Article 9. If an undergraduate student admitted to doctoral program stop studying, or if s/he cannot pass the Ph.D. candidate qualification examination (COM), s/he may apply to transfer to the master program of relevant departments (institutes, or degree programs). The student can transfer to the master program of related departments (institutes, or degree programs) if his/her application is approved by the doctoral program, approved by the related examination meeting of the department (institute, degree program) of the master program to which he/she applies to transfer, and approved by the president of NCTU. The period of study and suspension record should not be counted in the maximum period of study and suspension record of his/her master program. If the application is approved within a semester, the semester is counted as the period in the master program.

第十條 逕行修讀博士學位學生經核准轉入碩士班就讀者，其身份改變事實，應由教務處知會生活輔導組。

轉回或轉入碩士班後，不得再行申請逕行修讀博士學位。

Article 10. For students who transfer into the master program from their direct admission of doctoral program, the changes of their academic status should be informed to Division of Life Guidance by Office of Academic Affairs. Students transferring back to or into the master program should not apply for the direct admission to doctoral program again.

第十一條 逕行修讀博士學位研究生修業期滿，修得就讀系（所、學位學程）碩士班規定之學分數及該系（所、學位學程）規定之各項考核規定，但未通過博士學位考試，其所提論文若經博士學位考試委員會決定為合於碩士學位標準者，得授予碩士學位。

Article 11. NCTU will confer a master degree upon a Ph.D. student who completes the period of study, completes the stipulated graduation credits, fulfills all examination regulations of the department (institute, or degree program), but

fails the Ph.D. oral defense if his/her dissertation is approved by the oral defense committee as qualified for a master degree.

第十二條 本作業規定經本校教務會議通過實施，修正時亦同。

Article 12. The Regulations are approved by the Academic Affairs Meeting for implementation. Subsequent revisions are subject to the same procedure.

備註：依 94 學年度第 3 次教務會議(95 年 3 月 7 日)決議在職專班、產業研發專班學生不能逕讀博士班。

Remarks: According to the resolution of the 3rd Academic Affairs Meeting in Academic Year 2005 (7 March, 2006), students in degree programs and industrial technology R&D master programs can not apply for direct admission to doctoral program.